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Zápis z jednání mimořádného pléna AS ZČU 
konaného dne 10. 10. 2018 
od 16:30 hodin v UV 115b 

 
 

          AS ZČU 

 

Přítomno:         34 členů AS ZČU v průběhu jednání       – viz prezenční a hlasovací listina 

Omluveno:       10 členů AS ZČU                                     – viz prezenční a hlasovací listina 

Neomluveno:   16 členů AS ZČU                                     – viz prezenční a hlasovací listina 

 

Skrutátory byli jmenováni senátoři Mgr. Baierl a RNDr.Petr Tomiczek, CSc. 

Ke změně došlo ve volebním celku FST za senátora PaedDr. Vlastimila Máška se ujímá mandátu 

senátor Prof. Dr. Ing. Antonín Kříž, dále ve volebním celku FDULS skončila studentka Hana 

Hlaváčová a mandátu se ujímá studentka Barbora Roušarová  

Program jednání: 

 

1. Plán realizace strategického záměru ZČU na rok 2019 

2. Statut FEL 

3. Různé 

                   3.1. Zprávy z RVŠ  

                   3.2. Zprávy ze SK 

                   3.3. Další 

 

 

Předkladatel návrhu usnesení:  Předseda AS ZČU RNDr. Petr Tomiczek, CSc. 
Návrh usnesení: 

Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni schvaluje program jednání AS ZČU. 
 

 

Celkem přítomno senátorů:  31 Hlasů pro usnesení:  31 Hlasů proti usnesení: 0 Zdrželo se hlasů: 0 

Výsledek hlasování: USNESENÍ BYLO PŘIJATO 
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1. Plán realizace strategického záměru ZČU na rok 2019 

Předseda senátu Tomiczek předal slovo prorektorovi Duchkovi. Prorektor Duchek předem omluvil 

rektora z jednání pléna. Následně se prorektor Duchek omluvil plénu za zmatky při projednávání 

tohoto dokumentu letos, protože termíny, jak byla naplánována jednotlivá jednání, tak 

neumožňovaly racionální postoj ze strany prorektora, kdy musel začít improvizovat, což se 

projevilo v nedodržení časového harmonogramu a procedurálních záležitostí, které jsou striktně 

uvedeny v jednotlivých dokumentech. Dále uvedl, že předkládaný dokument již nebude nějak 

komentovat, jelikož ho vysvětlil na minulé schůzi, spíše se zaměří na komentování toho, co se 

událo od posledního jednání pléna. Kdy proběhlo nějaké připomínkové řízení, kdy připomínky 

předložila strategická komise (jejíž připomínky jsou v dokumentu zapracovány). Připomínka, 

kterou předložil senátor Karban, nebyla zapracována po vzájemné dohodě (týkala se institucionální 

akreditace). Dále prorektor uvedl, že obdržel připomínky od senátorky Holubové, které jsou 

zapracovány v textu přiměřeně, byla zapracována řada předložených připomínek, některé prorektor 

spíše komentoval a vysvětlil, následně došlo ke schůzce za účasti děkanky FAV, doc. Lávičky a 

senátorky Holubové. Na této schůzce došlo k diskuzi a došlo k vyjasnění některých připomínek, 

dále došlo k dílčím změnám v textu. Následně uvedl, že před jednáním pléna zasedala Vědecká 

rada, která se vyjadřovala k tomuto dokumentu. Vědecká rada byla požádána, aby zaslala 

připomínky do úterý, kdy je prorektor korespondenčně vypořádal a posléze Vědecká rada tento 

dokument projednala a schválila. Dále zdůraznil, že je nutné se podívat do budoucnosti, protože 

v návaznosti na již zmíněné zmatky, se musí přijmout opatření, abychom se takovým zmatkům 

vyhnuli. Prorektor Duchek uvedl, že po domluvě s předsedou senátu navrhuje naplánovat jednání 

pléna tak, aby následovalo za jednáním kolegia rektora a Vědecké rady v přiměřených lhůtách. Dále 

navrhl, aby se využil čas, který má senát ode dne, kdy je strategický dokument předložen a uložen 

v uložišti senátu. Tento čas by se mohl využít k připomínkovému řízení. Prorektor Duchek se bude 

snažit s předsedou senátu a příslušné komise o to, aby připomínky senátorů byly vypořádány na 

jednání příslušné komise, na které by případně byli pozváni ti senátoři, kteří jsou autory zásadních 

připomínek. Jelikož se ukázalo, že osobní jednání je prospěšnější než korespondenční komunikace. 

Uvedl, že ale i přesto bude prosit plénum, aby se tento dokument projednával pokud možno 

s časovou rezervou před termínem odevzdání na MŠMT a to ze dvou důvodů. Protože je dobré 

provést finální redakci a provést korekturu češtiny a bude dobré předpokládat, že se příslušný 

dokument nemusí schválit.  
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Po vystoupení prorektora Duchka předseda senátu Tomiczek vyzval senátora Ekšteina, aby přednesl 

stanovisko AS FAV, který se k tomuto tématu vyjádřil. 

 

Stanovisko senátu FAV k bodu „Plán realizace strategického záměru ZČU na rok 2019“:  

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni vyzývá, po 

zkušenostech se zpracováním Plánu realizace strategického záměru (PRSZ) pro rok 2019 a zejména 

v souvislosti s procesem přípravy PRSZ v dalších letech, vedení FAV, aby se směrem k vedení ZČU 

zasadilo zejména o následující: 

 

-  aby byla důsledně dodržována vnitřní norma PSZK, ve které je stanoven jak postup přípravy, tak 

proces a souslednost jednotlivých kroků při schvalování;  

- aby nebyl proces přípravy a schvalování degradován formalistickým přístupem a aby grémia 

zásadní v procesu vyjadřování (jako kolegium rektora či vědecká rada) měla dostatečnou lhůtu na 

to podat připomínky, které lze zodpovědně a s plnou vážností zapracovat vždy ještě před zahájením 

další procesní fáze;  

- aby byl s dostatečným předstihem vytvořen realistický harmonogram, který umožní, aby celý 

proces proběhl řádně a bez časového tlaku; v souvislosti s tím, aby po vzoru analogických procesů, 

do něhož je zapojeno vícero grémií (např. akreditace studijních programů), byl celý proces 

průběžně monitorován (zavedení průvodního listu s postupně doplňovanými daty a zřízení úložiště s 

průběžně doplňovanými připomínkami jednotlivých zainteresovaných grémií, a to včetně 

vypořádání těchto připomínek);  

- aby byla již v procesu přípravy každoročních PRSZ posílena role a zainteresovanost fakult, a to 

nejlépe zapojením příslušných proděkanů, do jejichž kompetence spadá strategie a rozvoj; 

 

- aby dokument, který je uvolňován k projednávání a schvalování (zejména v grémiích se 

zastoupením externích členů), neobsahoval tak značné množství chyb, neboť toto rozhodně 

nepřispívá k dojmu, že dokumenty významu PRSZ jsou na ZČU brány s patřičnou vážností. 

 

Dále žádáme senátory zvolené za akademickou obec FAV v AS ZČU, aby jak předsednictvo, tak 

senát seznámili s tímto usnesením. 
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Následně předseda senátu Tomiczek na toto téma otevřel diskuzi. Prorektor Duchek uvedl, že toto 

prohlášení zná a to co říkal, výše do jisté míry reflektuje, to co je v tomto usnesení uvedeno, 

konstatoval, že s tím nebude žádný problém. Senátorka Holubová uvedla, že postup přípravy a 

projednávání PRSZ je jasně daný v pravidlech zajišťování kvality. Když se tvoří tento dokument, 

tak jej má vedení univerzity projednat se zástupci fakult, k čemuž v tomto případě nedošlo. 

Následně má být daný dostatečný prostor kolegiu rektora a Vědecké radě, aby se k tomuto 

dokumentu vyjádřily a aby došlo k zapracování jejich připomínek. Až posléze má senát dostat 

čistou finální verzi a nemá ji již připomínkovat. AS ZČU má pouze schvalovat, jestli souhlasí s 

takto navrženou strategií univerzity. Protože od začátku tento proces neprobíhal, jak měl, využila 

senátorka šance, kterou senát obdržel, a připomínkovala předložený dokument. Zdůraznila, že 

nepřipomínkovala strategické věci, ale pouze věci, které mohou v dokumentu působit matoucím 

dojmem. Zdůraznila, že její připomínky byly ve shodě s připomínkami FAV, které nebyly 

zohledněny při předchozích jednáních. Následně poděkovala za zapracování některých připomínek. 

Konstatovala, že má ale pocit, že senát stále nedostává finální verzi. Prorektor Duchek uvedl, že v 

podstatě souhlasí a vedení přijme takový postup, který pomůže k lepšímu projednávání tohoto 

dokumentu. Senátorka Holubová dále uvedla, že když se předkládají například akreditační 

materiály, musí zaměstnanci neustále dokládat, kdo, jak a co připomínkoval, jak byly připomínky 

vypořádány, a táhne se to s daným dokumentem, jak postupuje všemi grémii. .Senátor Havlík uvedl, 

že se mu nelíbí, jak jsou senátu představovány ty změny, protože nyní dostal email, že byly 

zapracovány některé věci a že je to barevně rozlišeno žlutou barvou. Ale když si srovnal ty dva 

dokumenty, tak tam nebyla jediná změna, která by byla provedena. Prorektor Duchek uvedl, že je 

nutné zachovat historii změn, tak aby to bylo zřetelné. Senátor Ausberger se v návaznosti na 

připomínku senátorky Holubové zeptal, zda by bylo možné vytvořit ke každému dokumentu 

„košilku“ s informacemi o připomínkách k danému dokumentu při různých projednáváních. 

Prorektor Duchek uvedl, že by to bylo možné, pokud by šlo o nějaké zkrácené zápisy. 

 

Předkladatel návrhu usnesení:  Rektor doc. Dr. RNDr. Miroslav Holeček 
Návrh usnesení: 

Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle ust. § 9 odst. 1 písm. i) zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném znění, Plán realizace strategického záměru ZČU 

na rok 2019. 
 

Celkem přítomno senátorů:  34 Hlasů pro usnesení:  30 Hlasů proti usnesení: 0 Zdrželo se hlasů: 4 

Výsledek hlasování: USNESENÍ BYLO PŘIJATO 
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V následné reakci na výsledek hlasování prorektor Duchek poděkoval za schválení dokumentu. 

 

2. Statut FEL 

Předseda senátu Tomiczek uvedl, že nyní senát projedná bod, který se týká statutu FEL. Dále uvedl, 

že povinností předsedy senátu je podat oficiální žádost předsedy senátu rektorovi ZČU o vyjádření 

k tomuto dokumentu. Dostal od pana rektora odpověď, že rektor nemá žádné připomínky a 

doporučuje předložit Statut FEL AS ZČU ke schválení. Senátor Basl uvedl, že se nemění statut, ale 

pouze příloha statutu. Následně seznámil senátory s podrobnostmi tohoto bodu. Po prezentaci 

předseda senátu Tomiczek vyzval senátora Martinčíka za Legislativní komisi AS ZČU, aby 

přednesl stanovisko komise. 

 

Stanovisko Legislativní komise AS k bodu „Statut FEL“:  

Změna statutu je plně v kompetenci fakulty FEL, jsou to čistě organizační záležitosti. Legislativní 

komise AS ZČU nemá legislativní připomínky. 

 

 

 

3. Různé 

 

3.1. Zprávy z RVŠ 

V tomto bodě zástupce senátu v předsednictvu RVŠ Ing. Řezáček seznámil senátory a hosty s 

novinkami z RVŠ, které jsou uloženy v uložišti senátu. 

3.2.  Zprávy ze SK 

Předkladatel návrhu usnesení:  Rektor doc. Dr. RNDr. Miroslav Holeček 
Návrh usnesení: 

Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle ust. § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 

zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném znění, změnu Statutu Fakulty 

elektrotechnické. 
 

Celkem přítomno senátorů:  34 Hlasů pro usnesení:  34 Hlasů proti usnesení: 0 Zdrželo se hlasů: 0 

Výsledek hlasování: USNESENÍ BYLO PŘIJATO 
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Předseda senátu Tomiczek vyzval předsedu studentské komory senátora Pokorného, aby 

informoval o činnosti SK. Senátor Pokorný informoval o akcích pro studenty. 

.  

  

3.3. Další 

V tomto bodě předseda senátu uvedl, že díky senátorce Dostálové, byly připraveny doplňující volby 

do senátu na FF. Dále informoval o harmonogramu voleb na kandidáta na rektora. K tomuto bodu 

proběhla krátká diskuze.  
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PŘEHLED USNESENÍ 

 

8/1 Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni schvaluje program jednání AS ZČU. 

  

8/2 Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle ust. § 9 odst. 1 písm. 

i) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném znění, Plán realizace 

strategického záměru ZČU na rok 2019.               

  

8/3 Akademický senát Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle ust. § 9 odst. 1 písm. 

b) bod 2 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném znění, změnu Statutu 

Fakulty elektrotechnické. 

 

  

  

  

  

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

              

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

       RNDr. Petr Tomiczek, CSc.                                              Zapsal: Mgr. Petr Baierl 

            Předseda AS ZČ  
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Prezenční a hlasovací listina 
 

 
   usnesení 8/1 8/2 8/3 

FAV 

Jméno Přijmení     

Petr Tomiczek  1 1 1 

Gabriela Holubová  1 3 1 

Světlana  Tomiczková  1 1 1 

Kamil Ekštein  1 3 1 

Martin Kopřiva  1 3 1 

Kamila Hantová  - - - 

FDULS 

Bedřich Kocman  1 1 1 

Benedikt Tolar  1 1 1 

Luděk Míšek  1 1 1 

Petr Pelikán  - - - 

Eliška Čechovská  1 1 1 

Barbora Roušarová  1 1 1 

FEK 

David Martinčík  1 1 1 

Michal Mičík omluven - - - 

Ludvík Eger omluven - - - 

Martin Januška  - - - 

Jan Pokorný  1 1 1 

David Zajíček  - - - 

FEL 

Jana Jiříčková  1 1 1 

Jiří Basl  1 1 1 

Pavel Karban  1 1 1 

Jaroslav Fiřt  1 1 1 

Stanislav  Mašek  1 1 1 

Ondřej Rauner  1 1 1 

FF 

Ludmila Dostálová  - - - 

Andrea Königsmarková  1 1 1 

Roman Kodet  - - - 

Ladislav Toušek  - - - 

Adéla Pleštilová  - - - 

Zdeněk Rod omluven - - - 

FPE 

Petr Valach  1 1 1 

Pavel Mentlík omluven - - - 

Miroslav Breitfelder omluven - - - 

Václav Richtr  1 1 1 

Kateřina Železná  - - - 

Petr Pánek  - - - 

FPR 

Jan Lego  1 1 1 

Simona Stočesová  1 1 1 

Zuzana Vostrá  - 1 1 

Vendulka Valentova  - 1 1 

Michael Pauly  - 1 1 

Marcel Peter  1 1 1 

FST 

Pavel Kopeček omluven - - - 

Vlastimil Masek  1 1 1 

Josef Dvořák omluven - - - 
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Jan Řehoř  1 1 1 

Jakub Kübelbeck  - - - 

Václav Mašek  1 1 1 

FZS 

Petra Bejvačinská omluvena - - - 

Václav Beránek  - - - 

Lukáš Štich  1 1 1 

Josef Kott  - - - 

Eva Laštovková  - - - 

Markéta Lubinová  - - - 

MF 

Michal Vaněk omluven - - - 

Václav Trejbal omluven - - - 

Petr Baierl  1 1 1 

DSP 
Tomáš Ausberger  1 1 1 

Jindřich  Havlík  1 3 1 

 Celkem hlasujicích  31 34 34 

 Pro usnesení  23 30 34 

 Proti usnesení   0 0 0 

 Zdrželi se hlasování   0 4 0 

 
 
 

Přítomní hosté: 

 

Jméno Pracoviště Jméno Pracoviště 

Doc. Ing. Vladimír Duchek, Ph.D. REK   

Prof. Ing. Tomáš Kaiser, Ph.D. REK   

Ing. Petr Beneš REK   

Mgr. Marta Kollerová REK   

Mgr. Kamila Kolářová REK   

Ing. Petr Řezáček, Ph.D. AS ZČU   

    

    

    

    

    

    

 


